
Formandens	beretning		
marts	2019	–	1.august	2020	

Dansk	Skoleidræt,	Nordjylland	

Indledning.	

Det	har	bestemt	været	et	særdeles	ualmindeligt	år	primært	grundet	Corona	krisen,	og	vi	må	forvente	et	
kommende	uforudsigeligt	år.	Men	vi	sidder	ikke	på	hænderne,	så	vi	planlægger	e<er	bedste	evne,		
fulde	af	op=misme.	

Kredsbestyrelsen	

Har	som	al=d	taget	alle	opgaverne	med	gå	på	mod	og	godt	humør.	Det	er	en	kæmpe	styrke,	at	vi	kender	
hinanden	så	godt.	

Anders	sidder	nu	heldigvis	godt	og	solidt	i	sadlen	i	Aalborg	kommune.	Anders	arbejder	som	
repræsentant	for	Dansk	Skoleidræt	Nordjylland.	Vi/Anders	arbejder	med	udgangspunkt	i	de	10	klynger.	

Dan	Didrik	Jensen,	Sortebakkeskolen	bliver	nyt	medlem	af	kredsbestyrelsen	i	år.	Det	er	vi	super	glade	
for.	

Dan	er	bl.a.	stævneleder	for	DM	håndbold	+	kinball	i	Dansk	Skoleidræt	Rebild	



Formanden	er	fortsat	ansat	i	vores	forening	både	=rsdag	+	fredag.	Vi	håber	denne	struktur	kan	
fortsæMe	de	næste	mange	år.	Da	det	er	livsnødvendigt	for	vores	arbejde	med	at	skabe	idrætsnetværk	i	
alle	vore	kommuner	+	samt	selvfølgelig,	at	arrangere	elevstævner.	

Hjemmesiden	

Fungerer	særdeles	godt.	Jesper	har	i	den	grad	styr	på	det	og	er	meget	hur=g	ved	tasterne.	

Vi	bør	nok	i	fællesskab	se	lidt	på	indholdet	i	det	kommende	år.	

Medlemmer	

Det	er	tæt	på	status	quo.	Vi	har	ikke	fået	en	eneste	udmelding	pga.	Corona	krisen,	Så	det	er	bare	flot.	
Tak	for	opbakningen	fra	alle	medlemsskolerne.	

Der	henvises	i	øvrigt	=l	den	nye	oversigt	som	Klaus	har	lavet.	Denne	er	mere	retvisende.	Her	sæMes	
fokus	på	elevtal	og	ikke	antal	skoler.			

Økonomien	

Ser	e<er	Corona	omstændighederne	rimelig	ud.	Årsresutat	2019	viste	et	underskud	på	ca.70.000.	men	
det	kan	vi	bære.	Lige	nu	den	30.juli	2020	har	vi	143.000	på	kontoen.	Vi	har	i	juli	måned	modtaget	
48.600	kr.	fra	Corona	hjælpe	puljen.		



Konsulent	jobbet	

Er	stadigvæk	afgørende	for	Foreningens	fortsaMe	ekspansion/	overlevelse.	

Vi	kan	vel	bryste	os	med,	at	vi	har	Nordjyllands	største	skoleidrætsnetværk.	

Undertegnede	er	i	daglig	/ugentlig	kontakt	med	Sekretariatet	i	Nyborg.	Så	Sekretariatet	og	
kredsbestyrelsen	er	mine	reelle	arbejdsgivere.	TAK	=l	Nyborg.	

Tak	for	støGen	fra	vores	”sponsorer.”		

	A-Sport	+	J.I.	Sport	+	Olesen	Busser	samt	Spar	Nord/	Nordeafonden,	der	er	vores	største	sponsor.	Deres	
logo	er	på	hjemmesiden.Ny	sponsor	er	Jutlanderbank,	som	vi	forventer	meget	af	i	frem=den.	

ALoldte	AkMviteter.	

Det	afsnit	er	desværre	nemt	at	udfylde.	Meget	blev	aflyst	pga.		Coronaen.	

Der	var	adskillige	indledende	stævner	i	håndbold,	basket,	volley	og	høvdingebold,	men	alle	DM	
finalerne	blev	jo	aflyst.	Så	det	var/er	en	mærkelig	fornemmelse……	

Men	et	stort	TAK	skal	der	lyde	=l	alle	stævnelederne	for	indsatsen.	

	Især	var	det	træls	med	DM	i	Basketball	i	Nibe.	Lars	og	hans	folk	havde	lagt	et	stort	arbejde	i	det.	Tak	for	
indsatsen.	

Høvdingebold:	I	skrivende	stund	har	vi	endnu	ikke	besluMet,	om	vi	skal	aeolde	nordjysk	mesterskab	for	
6.årg.	i	nov.	2020.	Vi	er	ikke	helt	sikre	på,	om	Coronaen	spænder	ben.	



ForeningsfesMvaler.	Der	var	planlagt	16	stk.	som	blev	aflyst,	men	vi	håber	på	at	genåbne:	Terndrup,	
Støvring,	Nørager	og	Brovst.	Men	det	er	i	skrivende	stund	usikkert.		

Foreningskontakt:	Vi	har	personlig	kontakt	=l	ca.100	forskellige	foreninger.	

NYT	TILTAG	i	2020	-	2021.	Skolecricket.												Her	kommer	den	gode	historie	

I	disse	Corona	modgangs=der,	har	vi	formået	at	stable	et	nyt	koncept/	pilotprojekt	på	benene	i	
samarbejde	med	Dansk	Cricket	Forbund.	Undertegnede	har	været	=l	møde	i	Nyborg	+	Aarhus	2	gange	i	
juni	2020	og	resultatet	forelå	i	starten	af	juli.	Pilotprojektet	startede	fak=sk	i	sommeren	2018,	hvor	
udviklingskonsulent	i	Dansk	Cricket	Forbund,	Carsten	Martensen	samt	undertegnede	holdt	møde	ved	
det	runde	havebord	på	Linde	Alle	32,	Støvring.	Her	blev	kimen	lagt	=l	projektet.	

Lang	historie	–	kort:	Vi	er	3	kredse	i	Dk.		Der	i	samarbejde	med	Sekretariatet	(	Tovholder	Ann-Karina)		
sæMer	et	nyt	skib	i	søen	i	e<eråret	2020.	Her	i	Nordjylland	involveres	Hjørring,	Frederikshavn	og	Mors	
kommuner	i	pilotprojektet.	Der	afvikles	først	3	lærerkurser	–	dere<er	spilles	der	cricket	hjemme	på	de	
12	involverede	skoler,	og	i	nov.2020	aeoldes	et	Skolecricket	stævne	i	Frederikshavn	eller	Hjørring.	

De	involverede	skoler	får	/låner	udstyr	gra=s	af	projektet.		

Økonomisk	bidrager	Crickelorbundet	og	Nyborg	samt	DS	Nordjylland	via	fondsansøgninger.	Vi	har	i	
starten	af	juli	søgt	90.000	kr.	ved	Nordeafonden	+	86.000	kr.	ved	DGI/Dif	puljen.	

De	2	andre	kredse	bl.a.	Mikkel	Bojesen	søger	midler	de	samme	to	steder.	

Så	hvis	alt	går	vel,	er	det	starten	på	et	4	årigt	projekt	i	s=l	med	Forårsfes=valerne.	



Så	vi	er	vildt	spændte	på	udfaldet.		

Kurser	

Vi	aflyste	desværre	vores	lærerkursus	31.marts	2020	og	planlægger	i	stedet	et	nyt	i	marts	2021	i	
Støvring.	

Lærer	Volley	stævne:	Aflyst	

Idrætsmødet	blev	desværre	aflyst.	Undertegnede	var	bl.a.	=l	2	planlægningsmøder,	så	vi	tager	
handsken	op	igen,	og	ser	frem	=l	Idrætsmødet	i	2021.	Jens	Ulnits	fra	Dansk	Håndboldforbund	og	
undertegnede	ser	frem	=l	vores	fælles	projekt	i	2021	på	Havnefronten.	

Vi	har	et	super	godt	samarbejde	med	Aalborg	kommune.	Det	gælder	skoleforvaltningen	samt	Kultur	og	
fri=d.	Det	skal	udbygges	fremover.	

Nyborg,	Dansk	Skoleidræts	sekretariat.	

Der	sker	meget	nyt.	Først	og	fremmest	ser	det	ud	=l	at	vores	sekretariat	og	Hovedbestyrelsen	har	
formået	at	få	poli=kerne	i	tale.	Så	vi	forventer	bl.a.	at	det	faste	årlige	=lskud	=l	DSI	forhøjes	med	flere	
millioner.	Det	er	også	nødvendigt	for	at	overleve.	Stor	TAK	=l	Nyborg.	



DGI	Nordjylland	

Vi	har	et	fint	samarbejde	lokalt	i	rela=on	=l	vore	Foreningsfes=valer,	men	centralt	halter	det,	vi	bliver	
ikke	budt	ind	=l	samarbejde	på	9.sal	i	Nordkra<.	Vi	er	klart	konkurrenter	=l	DGI,	men	vi	ser	et	
samarbejde	som	en	helt	naturlig	nødvendighed.	Det	drejer	sig	om,	at	eleverne	oplever	mere	bevægelse	
i	skole=den.	Så	derfor	fortsæMer	vi	med	at	tage	ini=a=vet	=l	samarbejde,	som	vi	al=d	har	gjort.	

Kommunerne	

Chr.	Ditlevsen	og	undertegnede	har	i	det	seneste	år	besøgt	forvaltningerne	(kultur+	fri=d	+	skole)	i	
Aalborg,	Frederikshavn,	Rebild,	Brønderslev,	Hjørring,	Vesthimmerland	og	Jammerbugt,	med	et	godt/
særdeles	godt	resultat.	Vi	er	blevet	synlige,	og	samarbejdet	med	den	enkelte	kommune	er	generelt	
blevet	styrket.	Vi	håber,	at	kunne	høste	frugterne	af	deMe	projekt.	Stor	Tak	=l	Chr.	Ditlevsen.	

Frem=den:	Byder	på	endnu	et	besøg	hos	Forvaltningen	i	Mariager	Fjord	kommune	i	e<eråret	2020.	

Aalborg	kommune	

Har	vi	et	specielt	godt	samarbejde	med.	Med	afsæt	i	et	møde	i	vinteren	2019	(her	deltog	Anders	
Sindberg,	Chr.	Ditlevsen	samt	undertegnede)	med	skolechef	Mads	Rune,	blev	Anders	Sindberg	ansat	i	
en	20	%	s=lling	(=rsdag)	i	Aalborg	kommune	pr.1.jan.2020.	Anders	skal	især	lave	elevak=viteter	i	Dansk	
Skoleidræts	regi	med	udgangspunkt	i	de	10	Klynger.	

Kulturforvaltningen.	Aalborg	støMer	op	om	4	nye	Foreningsfes=valer	i	2021.	Vadum,	Hals,	Svenstrup	
samt	Limoorden.	Mikkel	Risager	samt	Sanne	Fremlev	er	vores	gode	samarbejdspartnere	her.	



Så	alt	i	alt,	har	vi	fået	et	gennembrud	i	Aalborg.	HERLIGT!	

Forventninger	Ml	2020/2021	

Vi	håber	selvfølgelig	på,	at	=ngene	normaliseres	i	det	kommende	skoleår,	så	vi	arbejder	ufortrødent	
videre,	med	alle	vore	ak=viteter.	

Der	er	behov	for	flere	elevstævner,	styrkelse	af	de	kommunale	netværk,	styrkelse	af	
kommunesamarbejdet	samt	”internt”	styrkelse	af	kredsbestyrelsen.	Økonomisk,	bliver	vi	endnu	mere	
ak=ve	i	rela=on	=l	Fondssøgning	/	Sponsorater.	

Vi	forventer	en	vedtægtsændring	den	11.aug.	(der	understøMer	ovenstående.)	

Vi	forventer	at	vore	ak=viteter	vokser	især	i	Aalborg	kommune.	

Skolecricket:	Ja	det	bliver	spændende….	

Kinball.	Er	bestemt	ikke	lagt	i	mølposen.	Vi	har	8	gode	sætmed	2	bolde	hver,	der	skal	ud	at	”arbejde”.	

Vi	har	fokus	på	Hjørring,	Frederikshavn	og	Brønderslev.	SG/DAN	tager	rundt	og	introducerer	spillet	og	
aeolder	et	stævne	i	Frederikshavn/Hjørring.	Erfaringerne	skal	danne	grundlag	for	yderligere	
ekspansion.	

TAK	

Til	kredsbestyrelsen	for	et	utræMeligt	arbejde,	godt	humør	og	super	sparing/opbakning	=l	Formandens	
virke.	



Støvring	den	1.august	2020	

Gunnar	Sigaard	Simonsen	

Formand,	Dansk	Skoleidræt,	Nordjylland	


